

國立勤益科技大學智慧製造與資訊應用國際碩士學位學程 修業要點

110.07.01 109-2 第 2 次學位學程審議通過
112.03.02 111-2 第 1 次學位學程會議修訂通過
112.09.21 112-1 第 1 次學位學程會議修訂通過

- 1 修業年限及畢業要求
 - 1.1 修業年限：一至四年。
 - 1.2 滿足修課要求，並通過碩士學位考試。
 - 1.3 碩士學位考試(口試)前應先通過學術論文審查：於指導期間，已接受具有審查制度之研討會論文一篇以上者，經指導教授同意後提出，學生須為該論文除相關指導教授外的第一作者。
 - 1.4 繳交論文計畫書、通過碩士學位考試、繳交畢業論文。
- 2 修課要求：
 - 2.1 最少需修滿三十八學分【含論文六學分、書報討論兩學分、核心及專業選修三十學分(核心選修至少六學分)、不含補修最少學分】。
 - 2.2 至少需三分之二學分為本學位學程所開設之課程；在本校他所修習之科目，須經指導教授與本學位學程主任同意；校外選課依本校校外選課要點辦理。
 - 2.3 學分抵免依據『本校學分抵免要點』辦理。
- 3 論文指導教授
 - 3.1 正式入學後最遲於當年度 12 月 15 日前決定指導教授。原則上可更換指導教授，但只限一次，且需新、舊指導教授同意後依「論文指導教授與研究生互動準則」提出申請，申請更換指導教授通過後四個月始得提出學位考試申請。
- 4 論文審查委員會
 - 4.1 論文審查委員會三至五人，其中校外委員須 1/3(含)以上。
 - 4.2 填寫論文審查委員推薦表，循行政程序核定。
 - 4.3 論文審查委員負責學位考試(口試)。
- 5 論文計畫書審查與繳交
 - 5.1 論文計畫書必須完成口頭報告，校內委員需參加審查並填寫審查意見表。校外委員得以書面審查為之並填寫審查意見表。
 - 5.2 論文計畫書經指導教授確認且簽名後繳交。
- 6 畢業論文口試
 - 6.1 論文計畫書口頭報告並繳交四個月後始得舉行。
 - 6.2 口試前兩週提出申請並公告。
 - 6.3 口試前需完成論文原創性比對作業，相似度指標以低於 20%(含)為原則，並於口試當日將論文原創性比對檢核表及原創性比對報告書送交學位考試委員參考。
 - 6.4 口試舉行時間為五月至七月、十一月至一月；修業二年以上不受此限制。
- 7 依本校一貫修讀學、碩士學位辦法第七條為基準，預研究生取得碩士班研究生資格者，大學期間所選修之本所碩士班課程達五至六門(書報討論除外)且每科成績達 80 分以上，得提出申請並經課程委員會審議通過後於碩士班一年級修習論文學分。
- 8 本碩士學位學程一貫修讀方案學生學分抵免則依據本校一貫修讀學、碩士學位辦法之規定辦理。
- 9 本要點經碩士學位學程會議通過後實施，修訂時亦同。

National Chin-Yi University of Technology
International Master Program in Smart Manufacturing and Applied Information Science
Program Guidelines for Master's Degree Study

Revised and approved by the Program Committee on March 02, 2023.
Revised and approved by the Program Committee on September 21, 2023.

Article1 : Duration of Study and Graduation Requirements

- 1.1. Period of Study :** One to four years.
- 1.2. Degree Completion :** Students must fulfill all course requirements and pass the Master's Degree Examination (Oral Defense).
- 1.3. Academic Paper Review :** Prior to the Master's Degree Examination, students must pass a research paper review.
 - 1.3.1. During the advising period, students must have at least one paper accepted by a peer-reviewed conference.
 - 1.3.2. The application for review must be submitted with the advisor's consent.
 - 1.3.3. The student must be the first author (excluding their advisors).
- 1.4. Procedural Steps :** Submit a thesis proposal, pass the Master's Degree Examination, and submit the final graduation thesis.

Article2 : Course Requirements

- 2.1. Minimum Credits :** minimum of 38 credits is required.
 - 2.1.1. This includes: **6 credits** for the Thesis, **2 credits** for Seminars, and **30 credits** for Core and Professional Electives (of which at least **6 credits** must be Core Electives).
 - 2.1.2. Credits from prerequisite (remedial) courses are not included in the minimum credit count.
- 2.2. Course Selection : At least two-thirds of the total credits must be from courses offered by this program (SMAIS).**
 - 2.2.1. Taking courses in other departments of NCUT requires prior approval from both the thesis advisor and the Program Director.
 - 2.2.2. Off-campus course selection shall follow the university's "Guidelines for Off-campus Course Selection."
- 2.3. Credit Waivers : Credit transfer and waivers shall be processed in accordance with the "NCUT Credit Waiver Guidelines."**

Article3 : Thesis Advisors

- 3.1. Selection Deadline :** Students must decide on a thesis advisor by **December 15th** of their enrollment year.
- 3.2. Changing Advisors :** Changing an advisor is permitted only **once**.
 - 3.2.1. The request requires consent from both the current and new advisors and must follow the "Interaction Guidelines between Thesis Advisors and Graduate Students."
 - 3.2.2. After a change of advisor is approved, the student must wait **four months** before applying for the Master's Degree Examination.

Article4 : Thesis Review Committee

- 4.1. Composition :** The committee shall consist of **3 to 5 members**, with at least **one-third** being external members (from outside the university).
- 4.2. Approval :** The "Thesis Review Committee Recommendation Form" must be submitted and

approved through administrative procedures.

- 4.3. **Responsibility** : The committee is responsible for conducting the Master's Degree Examination (Oral Defense).

Article5 : Thesis Proposal Review and Submission

- 5.1. **Oral Presentation:** Students must complete an oral presentation of their thesis proposal.
 - 5.1.1. Internal members must attend the review and complete the "Review Comment Form."
 - 5.1.2. External members may conduct a written review and complete the "Review Comment Form."
- 5.2. **Submission:** The proposal must be confirmed and signed by the advisor before submission.

Article6 : Master's Degree Oral Defense

- 6.1. **Timing** : The defense may only be held **four months** after the oral presentation and submission of the thesis proposal.
- 6.2. **Application** : Application and public announcement must be made **two weeks** prior to the defense date.
- 6.3. **Originality Report** : A thesis originality check must be completed before the defense.
 - 6.3.1. As a rule, the similarity index should be lower than or equal to 20%.
 - 6.3.2. On the day of the defense, the "Thesis Originality Check Verification Form" and the "Originality Report" must be provided to the committee for reference.
- 6.4. **Defense Periods: Generally held from May to July and November to January.**
 - 6.4.1. Students who have studied for more than two years are not subject to this seasonal restriction.

Article7 : Accelerated Bachelor-to-Master Track

- 7.1. Students in the accelerated program (Pre-graduate students) who have taken **5 to 6 graduate courses** (excluding seminars) during their undergraduate studies, with a grade of **80 or above** in each course, may apply to take thesis credits during their first year of the Master's program.

Article8 : This is subject to approval by the Committee.